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Ärenden med personalrepresentation 
 

§ 132 
Fastställande av dagordningen 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar fastställa dagordningen.  

 

 

§ 133 
Anmälan av justerat protokoll 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar 

 

Idrottsnämnden godkänner anmälan av protokoll nr 9/2015 från nämndens sammanträde 

2015-11-17 som justerats 2015-11-19 med anmärkningen att två frågor från Daniele Fava (L) 

under övriga frågor ej kommit med. Daniele Fava (L) ställde frågor till förvaltningen om 

tilläggsavgift om man inte tar bort innebandysargen eller handbollsmålet i en idrottshall. 

Avgiften är beslutad enligt taxor för planhyror. Om man inte tar bort innebandysargen 

debiteras 1 500 kr och om man inte tar bort handbollsmålen debiteras 500 kr. Han ställde även 

fråga om tillgången till Wifi i exempelvis Gärdeshallen med anledning av att Svenska 

Basketförbundet ställer krav på möjlighet att sända matcher via länk. Han fick svar att 

Gärdeshallen kan bli en s.k. prioriterad anläggning som har Wifi eller annan lösning för att 

möjliggöra detta. 

 

 

 

§ 134 
Justering av dagens protokoll 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar 

Ordföranden Emilia Bjuggren (S) utses att justera dagens protokoll tillsammans med vice 

ordföranden Bo Sundin (M). Som justeringsdag utsågs fredagen den 18 december. 

 

 

§ 135 
Anmälan av delegationsbeslut 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar 

 

Anmälningarna läggs till handlingarna.  

 

Anmälan gjordes av: 
 

Beslut fattade enligt delegation  
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§ 136 

Övriga anmälningsärenden 

 

A. Uppförande av en enkel idrottshall på Blommensbergs bollplan – 

Slutrapport. Dnr 411/259/2014. 

 

Särskilt uttalande 

Bo Sundin (M) m.fl. , Daniele Fava (L), Mikael Valier (KD) samt Mathias Mellgren (C) 

lämnar särskilt uttalande enligt följande: Vi är bekymrade över kostnadsutvecklingen i det här 

projektet, liksom flera andra av de pågående idrottsinvesteringarna, som nu skenat iväg. Varje 

krona som går till fördyringar av projekt är en krona mindre till en annan ny anläggning.  

 

Uppdraget i stadens budget för 2014 var att bygga fem nya hallar för 100 miljoner kronor, ett 

beslut som grundade sig på det underlag som fastighetskontoret och idrottsförvaltningen tog 

fram till respektive nämnd i mars 2013. I det aktuella ärendet redogjordes för flera olika 

lösningar i flera olika priskategorier.  

 

Det är problematiskt att förvaltningen i sitt tjänsteutlåtande skriver:  

”Projektets kostnadsmål kan inte anses ha uppnåtts. Det kan dock ändå noteras att om en 

plats utan behov av sanering och grundläggning hade anvisats, så hade idrottshallen byggts 

till ett kvadratmeterpris av cirka 15 500 kr/m2, vilket är en mycket låg kostnad.” 

  

Det politiska uppdraget bestod i att ta fram lämpliga platser där det är möjligt att bygga fem 

nya hallar till den utsatta budgeten. Vi anser därför att majoriteten borde övervägt att byta 

placeringar för hallarna när kostnaderna började skena 

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

B. Sandåkra BP, framtagande av förfrågningsunderlag för anläggande 11-spels 

konstgräsplan Initieringsbeslut. Dnr 08.02.01/759/2015. 

 

C. Bagarmossens BP, utredning och projektering inför upprustning och 

modernisering med anläggande av en 11-spels konstgräsplan.  

Initieringsbeslut. Dnr 02.02.01/766/2015. 

----------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

D. Uppförande av en enkel idrottshall på Sätra idrottsplats – Slutrapport. Dnr 

411/258/2014. 

 

Särskilt uttalande 

Bo Sundin (M) m.fl., Daniele Fava (L), Mikael Valier (KD) samt Mathias 

Mellgren (C) lämnar särskilt uttalande enligt följande: Vi är bekymrade över 

kostnadsutvecklingen i det här projektet, liksom flera andra av de pågående 

idrottsinvesteringarna, som nu skenat iväg. Varje krona som går till 

fördyringar av projekt är en krona mindre till en annan ny anläggning.  

 

Uppdraget i stadens budget för 2014 var att bygga fem nya hallar för 100 

miljoner kronor, ett beslut som grundade sig på det underlag som 
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fastighetskontoret och idrottsförvaltningen tog fram till respektive nämnd i 

mars 2013. I det aktuella ärendet redogjordes för flera olika lösningar i flera 

olika priskategorier.  

 

Det är problematiskt att förvaltningen i sitt tjänsteutlåtande skriver:  

”Projektets kostnadsmål kan inte anses ha uppnåtts. Det kan dock ändå 

noteras att om en plats utan behov av sanering och grundläggning hade 

anvisats, så hade idrottshallen byggts till ett kvadratmeterpris av cirka 15 

500 kr/m2, vilket är en mycket låg kostnad.” 

Det politiska uppdraget bestod i att ta fram lämpliga platser där det är 

möjligt att bygga fem nya hallar till den utsatta budgeten. Vi anser därför att 

majoriteten borde övervägt att byta placeringar för hallarna när kostnaderna 

började skena.  

-------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

E. Granskningsrapport Mälarhöjden Bredäng Hockey, dnr 01.04/1221/2015. 

 
BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande: 

 

Anmälningarna läggs till handlingarna.  

 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 
Bo Sundin (M) m.fl., Daniele Fava (L), Mikael Valier (KD) samt Mathias Mellgren (C) 

lämnar särskilt uttalande på § 136 A samt 136 D. 

 

 

§ 137 
Månadsrapport november 2015 
Dnr 01.02/308/2015 

BESLUT 

 

1. Uppföljningen av ekonomi och verksamhet godkänns. 
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2. Extra utbetalning av föreningsstöd för 2015 fördelas enligt tjänsteutlåtandet. 

 

 

Ärendet 
Förvaltningens månadsprognos per november grundar sig på tertialrapport 2, kända 

förändringar samt utfall till och med november. Ekonomienheten har haft budgetgenomgångar 

med samtliga enheter i samband med tertialrapport 2.  

 

Ett överskott om 15,9 mnkr efter resultatdisposition redovisas jämfört med budget. Överskot-

tet avser minskade hyreskostnader till fastighetsnämnden. I resultatet ingår en resultatdispo-

sition på 3,4 mnkr, vilket motsvaras av planerat uttag ur resultatfonden. Enheten Idrottsplatser 

i västerort upphörde som intraprenad vid årsskiftet och resultatfonden övergår därmed till 

nämnden 2015. 

 

Totala intäkter från försäljning av årskort, halvårskort och engångskort under perioden 

januari-november har minskat med  

6,8 mnkr (7,5 procent) jämfört med motsvarande period 2014. Sålda års- och halvårskort till 

och med november har minskat med 2 835 kort 2015, vilket innebär en minskning med 9,4 

procent. 

 

Nämndens budget för investeringar uppgår till totalt 48,4 mnkr under 2015. Ingen avvikelse 

beräknas i nuläget för utgifter.  

 

I tjänsteutlåtandet lämnas kommentarer till förvaltningens resultat, fördelat på drift och 

investeringar. 

 

Förvaltningen har konstaterat att det, trots att mycket verksamhet har genomförts, återstår 

mycket pengar som är reserverade för föreningsbidrag 2015. Förvaltningen föreslår i 

månadsrapporten att cirka sju miljoner kronor delas ut till föreningslivet i staden som ett extra 

stöd genom att medlemsaktivitetsbidraget höjs med 1,80 kr per aktivitet.  

 

Drift 

Ett överskott om 15,9 mnkr efter resultatdisposition redovisas jämfört med budget. Överskot-

tet avser minskade hyreskostnader till fastighetsnämnden. I resultatet ingår en resultatdispo-

sition på 3,4 mnkr vilket motsvaras av planerat uttag ur resultatfonden. Enheten Idrottsplatser 

i västerort upphörde som intraprenad vid årsskiftet och resultatfonden övergår därmed till 

nämnden 2015. 

Jämfört med prognosen i tertialrapport 2/månadsrapport oktober är prognosen för 

kapitalkostnader sänkt med 0,5 mnkr, prognosen för fastighetsunderhåll höjd med 1,5 mnkr 

och prognosen för hyreskostnader sänkt med 0,1 mnkr. Intäktsprognosen för hyresintäkter är 

höjd med 0,1 mnkr. Kostnadsprognosen för förvaltningsgemensamt är samtidigt sänkt med 

0,8 mnkr. 

 

På grund av vakanser inom flera enheter under året, olika satsningar som inte hunnit komma 

igång med full effekt med mera bedömer förvaltningen att ett överskott inom driftbudgeten 

kommer redovisas i bokslutet. I samband med verksamhetsberättelsen kommer eventuell 

avvikelse att analyseras.  
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Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

 

 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 
 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Reservation 
Bo Sundin (M), Daniele Fava (L) samt Mikael Valier (KD) reserverar sig mot beslutet till för-

mån för sitt förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 
Bo Sundin (M) m.fl. , Daniele Fava (L), Mikael Valier (KD) samt Mathias Mellgren (C) 

lämnar särskilt uttalande enligt följande: Vi har under lång tid sett hur intäkterna för stadens 

sim- och idrotthallar minskar, månadsrapporten för november är inget undantag. Trots att 

idrottsförvaltningen i år genomfört en omfattande marknadsföringskampanj av våra 

anläggningar och träningskort så ligger intäkterna lägre jämfört med motsvarande period förra 

året.  Kollar man på träningskort där all träning (inkl. gym och gruppträning) ingår är 

minskningen så mycket som fyra procent jämfört med samma period förra året.  

 

Vi ser ett tydligt samband mellan det svalnande intresset för kommunala gymkort och ökad 

konkurrens av väldigt många nya kommersiella gym runt om i hela staden. För oss är detta ett 

tecken på att de kommunala gymmen spelat ut sin roll och att idrottsnämnden successivt, 

genom driftsupphandlingar, bör avveckla sina gymverksamheter. Vår uppfattning är att 

kommunen inte ska konkurrera på kommersiellt välfungerande marknader. Vi anser att de 

pengar som idrottsnämnden nu lägger på att täcka intäktsbortfallen på gymverksamheten 

istället bör investeras i idrottsnämndens kärnverksamhet - nämligen på barn-, ungdoms- och 

breddidrotten.  

 

Eftersom antalet aktiviteter inom föreningarna inte blivit så många som idrottsnämnden 

kalkylerat för så föreslår nu förvaltningen att föreningsstödet ska ökas och betalas ut 

retroaktivt eftersom nämnden redovisar ett kraftigt överskott på föreningsstödet. Vi är 

tveksamma till detta och anser att fokus istället bör ligga på att öka antalet aktiviteter 

alternativt se över om pengarna kan användas på annat sätt för att bättre nå målet om fler 

fysiskt aktiva i Stockholms stad.  
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§ 138 
Verksamhetsplan 2016 
Dnr 01.02/1269/2015 

 

BESLUT 

 

1. Idrottsnämnden godkänner förslag till verksamhetsplan för 2016 och 

överlämnar den till kommunstyrelsen. 

2. Nämnden begär budgetjustering för minskade kostnader inom driftbudgeten 

om 5,1 mnkr enligt bilaga 6. 

3. Nämnden begär omslutningsförändring med  

7,8 mnkr i minskad nettokostnad för driftbudgeten enligt bilaga 6. 

 

Ärendet 
Människan har ett grundläggande behov av, och är byggd för, rörelse. Under senare år har 

forskningen allt mer kunnat påvisa de negativa effekterna av stillasittande och vikten av att 

vara fysiskt aktiv och i rörelse. Den som tränar eller idrottar, även på en måttlig nivå, mår 

oftast så mycket bättre än den som inte rör på sig. Fysisk aktivitet skärper koncentrationsför-

mågan och förmågan till inlärning, vilket har påvisats bland annat genom det så kallade Bun-

kefloprojektet. Genom idrottsnämnden söker staden att på olika sätt främja stockholmarnas 

möjligheter att idrotta och motionera. Tonvikten ligger på att få de som idag är fysiskt inak-

tiva att börja röra på sig. I stadens idrottspolitiska program anges ett antal målgrupper som 

särskilt angelägna att prioritera. Detta gäller inte minst i områden där ohälsotalen är höga, och 

här berörs framförallt en del ytterstadsområden. 

Idrotten spelar en viktig roll i stadens strävan att skapa trygga och levande stadsdelar. Idrotts-

nämnden medverkar genom att stötta föreningslivet, erbjuda aktiviteter i egen regi och genom 

att tillhandahålla trygga och säkra anläggningar för såväl organiserad som spontan idrott. I 

detta arbete ska idrottsanläggningarna utveckla sin samverkan med olika lokala aktörer, i syfte 

att motverka otrygghet i närområdet. Kommunfullmäktige har också anslagit särskilda medel 

2016 för att göra stadens idrottsanläggningar än mer välkomnande och attraktiva. 

Som ett komplement till det av kommunfullmäktige tidigare antagna idrottspolitiska program-

met ska idrottnämnden under 2016 arbeta fram ett förslag till friluftsprogram. Stockholm er-

bjuder sina invånare närmast unika möjligheter till ett aktivt friluftsliv, till rörelse i skog och 

mark men också på vatten. Under 2016 satsar nämnden bland annat på att utveckla och för-

bättra motionsspår, inte minst vintertid. En åtgärdsplan ska tas fram för att alla spår på sikt 

ska nå upp till den så kallade Stockholmsstandarden. Under året påbörjas arbetet med att an-

lägga ett konstsnöspår i Ågesta friluftsområd och även på Gärdets sportfält ska möjligheterna 

till skidåkning förbättras. 
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Barn och unga är en viktig målgrupp för idrottsnämndens verksamheter och insatser. Därför 

är också behovet stort av att utveckla samarbetet med utbildningsnämnden. Aktuella områden 

är utnyttjandet av skolgymnastikhallarna och skolsimmet, inte minst det ökande behovet av 

simundervisning för nyanlända barn och ungdomar, men också samverkan kring elever i 

grundsärskolan. 

Den enskilt mest effektiva strategin för att få unga stockholmare fysiskt aktiva är att stötta 

föreningslivet, så att alla barn och ungdomar kan få tillgång till idrottsutövande utifrån sina 

förutsättningar och önskemål. Nämnden medverkar i stadens satsning för att stärka ungas or-

ganisering. Att utöva en idrott eller träna ska vara lustfyllt och kunna ge barn och ungdomar 

en känsla av mening och delaktighet. Samtidigt är det viktigt att motverka alltför tidiga elit-

satsningar, och här sker ett arbete från nämndens sida i samarbete med idrottsrörelsen. 

I en växande stad måste också behovet av ytor för idrott, motion och friluftsaktiviteter tillgo-

doses. Utgångspunkterna är de prioriterade målgrupperna, befolkningsutvecklingen bland 

barn och ungdomar, befintligt utbud och idrottsrörelsens och stockholmarnas önskemål om 

idrottsanläggningar. Nya anläggningar behövs både i förtätade, äldre bostadsområden och i 

nya stadsutvecklingsområden. Det är angeläget att idrottsnämnden kommer med i ett tidigt 

skede när förtätning sker och nya områden planeras. 

I ett demokratiskt hållbart Stockholm ska alla känna sig inkluderade och kunna utöva idrott 

och motion utifrån sina förutsättningar. Idrottsnämnden genomför särskilda satsningar på de 

grupper i samhället som är mindre fysiskt aktiva, särskilt i ytterstadsområdena. Under 2016 

kommer nämnden särskilt att inrikta sig på att få fler flickor i ungdomsåren att idrotta eller 

motionera. Förbättrad tillgänglighet, både den fysiska tillgängligheten i stadens idrottsanlägg-

ningar och tillgängligheten i form av kunskap och information om det fritidsutbud som finns, 

är viktigt för att nå personer med funktionsnedsättning. Det är en grupp som är mindre fysiskt 

aktiva än andra, och det krävs ett ständigt pågående arbete för att förbättra förutsättningarna 

till ökad fysisk aktivitet för denna viktiga målgrupp. Till god tillgänglighet hör också ett gott 

bemötande och förvaltningens arbete med bemötandefrågor fortsätter under 2016. I detta ar-

bete är de etiska riktlinjer som tagits fram viktiga, där utgångspunkten är alla människors lika 

värde, både i och utanför arbetet. 

Kommunfullmäktiges driftbudget för idrottsnämnden uppgår till 619,9 mnkr netto. Idrotts-

nämnden föreslås begära budgetjustering med 5,1 mnkr netto, vilket innebär att beräknade 

nettokostnader i verksamhetsplan 2015 uppgår till 614,8 mnkr netto. Jämfört med prognosen 

för 2015 i tertialrapport 2 innebär detta en ökad nettokostnad med 32,0 mnkr. Ökningen för-

klaras av ökade hyreskostnader till fastighetsnämnden samt särskilda satsningar i kommun-

fullmäktiges budget. Budgeten innehåller även ökade kostnader och intäkter för nya anlägg-

ningar, samtidigt som intäkterna för sim- och idrottshallar minskar. 

Idrottsnämndens investeringsbudget för maskiner och inventarier samt frilufts- och under-

hållsinvesteringar i verksamhetsplanen uppgår till 48,4 mnkr. Idrottsinvesteringar inom fas-

tighetsnämndens budget uppgår i verksamhetsplanen till 608,0 mnkr. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

 

Framlagda förslag till beslut 
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Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Bo Sundin (M) m.fl. yrkar bifall till eget förslag till beslut enligt följande: 

  

delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut  

 

uppdra åt förvaltningen att tillsammans med berörda förvaltningar överföra driften av stadens 

motionsspår till idrottsnämnden 

 

uppdra åt förvaltningen att påbörja arbetet med att utreda förutsättningarna för att låta 

uppföra idrottsanläggningar i samverkan med externa aktörer. 

 

uppdra åt förvaltningen att ta fram en plan för att upphandla av stadens gymverksamheter   

 

uppdra åt idrottsförvaltningen att tillsammans med fastighetskontoret ta fram en 

sponsringspolicy för att möjliggöra sponsring av nya och renoverade idrottsanläggningar. 

 

uppdra åt idrottsförvaltningen att, tillsammans med berörda förvaltningar, utreda 

möjligheterna att införa profilfritids i Stockholms stad. 

uppdra åt förvaltningen att fortsätta arbetet med att konkurrensutsätta driften på våra 

anläggningar och med särskilt fokus på fler föreningsdrivna anläggningar 

 

därutöver anföra  

 

Stockholm är en fantastisk idrottsstad med en bred variation av idrottsmöjligheter, här finns 

något för alla. Det innebär inte att Stockholm som idrottsstad står utan utmaningar, för det 

har vi. I verksamhetsplanen för 2015 aviserade den rödgrönrosa majoriteten en idrottsmiljard 

som skulle gå till att påskynda utbygganden av nya idrottsanläggningar i Stockholm. 

Ambitionerna var goda men ett år senare kan vi se att utfallet räknat till antalet nya 

anläggningar varit begränsade och att pengarna istället gått till fördyringar av tidigare 

planerade projekt. Av den planerade miljarden har drygt 400 miljoner kronor gått till 

fördyringar av redan befintliga projekt, det i sin tur innebär att resurserna till andra viktiga 

investeringar begränsas vilket är problematiskt. Vi anser därför att den rödgrönrosa 

majoriteten måste börja ta större ansvar för kostnadskontrollen av investeringsprojekten, 

bland annat genom att se över vilka krav idrottsnämnden och fastighetsnämnden ställer i 

samband med upphandlingar men även genom att överväga att byta plats för investeringen om 

behov föreligger. 

 

Vi delar uppfattningen om att det är viktigt att tillhandahålla en bra anläggningsstruktur för 

idrottsutövande, oavsett om det är inom den organiserade idrotten eller inom den spontana 

idrotten. Det är viktigt att det finns god tillgång till idrottsanläggningar i hela Stockholm samt 

att idrottsytor planeras in när man bygger nya bostäder och utvecklar nya stadsdelsområden. 

För att nå dit behöver vi dels få fler externa aktörer att vilja investera i idrottsanläggningar 

och dels en investeringsbudget som möjliggör för de människor som inte vill delta i 

organiserad idrott, men ändå vill idrotta efter egen önskan och förmåga. Det kan handla om 

individuell träning eller spontanidrott av olika slag. Därför avsätter vi också medel för att 

förbättra motionsspåren och andra ytor för spontanidrott som ligger inom ramen för 

idrottsnämndens egen investeringsram. Även i detta arbete ska externa initiativ uppmuntras, t 

ex genom att underlätta handläggningen av praktiska frågor som många gånger försenar olika 

projekt.   
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Det är inte alltid det är möjlighet för en enskild aktör eller förening att ensamt finansiera en ny 

idrottsanläggning men vi är ändå av den uppfattningen att idrottsnämnden ska premiera alla 

former av extern finansiering. Därför vill vi att idrottsförvaltningen tillsammans med 

fastighetskontoret ska utarbeta en sponsringspolicy så att föreningar, privatpersoner och andra 

externa aktörer har ett transparent system för den som vill bidra genom sponsring till 

upprustning eller nybyggnad av nya anläggningar. I dagsläget finns det inga tydliga riktlinjer 

att förhålla sig till vilket gör hela processen godtycklig och svårhanterlig för såväl staden som 

den enskilde som kan tänka sig att investera.  

  

Det finns goda exempel från länet där kommuner, med hjälp av externa finansiärer, lyckats få 

på plats nya idrottsanläggningar. Vi ser gärna att Stockholms stad gör detsamma, förslagsvis 

när idrottsplatsen i Bällsta inom kort ska planeras och projekteras eller i nya stadsdelar som t 

ex Hagastaden.  

 

Förutom att bygga nya anläggningar så är det också viktigt att använda de ytor som redan 

finns i Stockholm stad. Det handlar dels om att öppna upp fler skolidrottssalar och dels om att 

också använda lämpliga platser utomhus för både organiserad och spontanidrott. Stockholm 

kryllar av bortglömda platser som, om man använder de på ett bra sätt, kan utveckla för 

spontanidrott men det finns också många skolgårdar som står oanvända utanför skoltid. Vi vill 

ge idrottsförvaltningen i uppdrag att återkomma till nämnden med en handlingsplan för hur 

man avser öppna upp fler skolidrottssalar för föreningsidrotten på kvällar och helger samt 

men hur man avser förbättra idrottsytorna i stadsrummet.  

 

Trycket på idrottsanläggningarna är högt med undantag för de sena eftermiddagarna då 

nyttjandegraden är låg. I syfte att öka nyttjandet och samtidigt skapa meningsfulla 

fritidssysselsättningar för barn och unga så ska idrottsnämnden, tillsammans med 

kulturnämnden och stadsdelsnämnderna, utreda möjligheterna att inrätta profilfritids runt om i 

staden och där t ex idrottsföreningar, genom upphandling, ska kunna få driva 

fritidsverksamheter med varierande innehåll.  

  

Det är problematiskt att den rödgrönrosamajoriteten beslutat att helt avbryta alla typer av 

drift- och verksamhetsupphandlingar. Under Alliansens åtta år vid makten har flera 

verksamhetsupphandlingar genomförts och det har resulterat i en förbättring för 

stockholmarna. Som exempel kan nämnas Högdalens sim- och idrottshall där kundnöjdheten 

ökade eller Liljeholmshallarna där en av stadens föreningar tog över driften under året 

och nu meddelat att man nu har som ambitionen att blir Stockholms mest jämställda 

idrottsanläggning. Med den nya majoritetens sätt att driva idrottspolitik hotas nu också 

föreningsdriften på ett flertal andra anläggningar där avtalen inom kort löper ut och måste 

förnyas.  

  

Under 2015 har vi fortsatt sett vikande intäkter på våra sim- och idrottshall. En starkt 

bidragande orsak har varit att anläggningarna har fått konkurrens vad gäller gym även i 

ytterstaden. Det tycker vi i grund och botten är bra- målet ska vara att få fler stockholmare 

aktiva, sen var de tränar eller hur de tränar är sekundärt. Kommunen ska inte konkurrera 

på en fungerande marknad och vi anser därför att nämnden under året ska påbörja arbetet med 

att upphandla minst ett av våra kommunala gym. Målet på sikt är att upphandla driften av 

samtliga kommunala gym.  

  

Förutsättningarna för spontanidrott ska vara likvärdiga över hela Stockholm. Idag varierar det 

stort mellan olika stadsdelar då motionsspår och till viss del utomhusgym ligger under 
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stadsdelsnämnderna och där vissa prioriterar det högre än andra. För att få en bättre och 

jämnare drift vill vi att idrottsförvaltningen får det samlade ansvaret för samtliga motionsspår 

inom kommunens gränser. För att skapa ännu bättre motionsspår föreslår vi även att 

nämndens egen investeringsbudget i huvudsak ska prioritera trygghetsskapande åtgärder i 

samtliga motionsspår samt bättre skidspår med bättre möjligheter till konstsnöspår.  

 

Förutsättningarna för spontanidrott ska vara likvärdiga över hela Stockholm. Idag varierar det 

stort mellan olika stadsdelar då motionsspår och till viss del utomhusgym ligger under 

stadsdelsnämnderna och där vissa prioriterar det högre än andra. För att få en bättre och 

jämnare drift vill vi att idrottsförvaltningen får det samlade ansvaret för samtliga motionsspår 

inom kommunens gränser.  

 

Längdskidåkning växer som motions och tävlingsform i Sverige. Var femte startande i 

Vasaloppet 2015 var från Stockholm och andra lopp lockar allt fler i alla åldrar. Stadens 

skidspår är kraftigt underdimensionerade och det saknas en arena för skidsport i staden vilket 

innebär att skidåkare lämnar staden i jakten på skidspår och möjligheter att träna.  

 

Vi vill därför att nämndens egen investeringsbudget ska prioritera fler, tryggare och bättre 

motionsspår sommar- som vintertid med möjlighet till konstsnö.  
----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- --- 

 

Daniele Fava (L) yrkar bifall till liberalernas förslag till beslut enligt följande: 

 

delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut 

 

uppdra åt förvaltningen att påbörja arbetet med en ny simhall. 

 

uppdra åt förvaltningen att tillsammans med övriga lokalförvaltande bolag i staden samt  

fastighetsnämnden, utbildningsnämnden och kulturnämnden ta fram en modell för hur stadens 

lokaler kan nyttjas mer effektivt av medborgarna över hela dygnet. 

 

uppdra åt förvaltningen att påbörja ett arbete med sportotek. 

 

uppdra åt förvaltningen att påbörja planeringen för ett ytterligare kommunalt ridhus. 

 

uppdra åt förvaltningen att förse ett eller flera längdskidspårområden med konstsnö. 

 

i övrigt hänvisa till Liberalernas budgetförslag 2016 

 

därutöver anföra följande 

 

I Liberalernas Stockholm ska det vara lätt att idrotta. Det ska finnas god tillgång till 

idrottsanläggningar i hela staden. Ett växande Stockholm kräver höga ambitioner vad gäller 

att bygga ut idrottshallar, simhallar och konstgräsplaner. Liberalerna anser att staden bör 

påbörja byggandet av en ny simhall. Samverkan med andra kommuner måste förstärkas för att 

hitta fler regionala lösningar. 

 

Möjligheterna till spontanidrott måste utvecklas ännu mer, inte minst genom att använda ny 

teknik för att göra det enklare att hitta, boka och använda stadens idrottsanläggningar. 

Flickors och pojkars, och kvinnors och mäns, idrottande ska självklart ges lika förutsättningar, 
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vad gäller såväl elit- som breddidrott. Jämställdhetsperspektivet måste förstärkas vad gäller 

planeringen av idrottsinvesteringar. 

 

Idrottande leder till ett hälsosammare åldrande, inte bara genom den fysiska aktiviteten, utan 

också genom möjligheten till samvaro och umgänge. Äldres möjligheter att idrotta måste 

uppmärksammas mer. 

 

Målet är att fler stockholmare, i alla åldersgrupper, ska röra på sig, engagera sig i 

idrottsrörelsens föreningar och därmed uppnå bättre folkhälsa. Goda förutsättningar för 

motion och friluftsliv ska gälla både inom- och utomhus samt under alla årstider.  

 

Barns och ungas idrottande och motionerande bör prioriteras. Idrottsnämnden ska samverka 

med andra aktörer för att nå ungdomar som idag inte idrottar, bland annat genom att fortsätta 

med de framgångsrika Prova på-aktiviteterna för nybörjare. 

 

Utbyggnad av idrottsanläggningar 

Idrottsnämnden ska aktivt arbeta med att få fram fler enkla idrottshallar till en lägre kostnad. 

De fördyringar som har drabbat flera projekt gör det svårt att hålla en hög utbyggnadstakt. 

 

Satsningen på upprustning av stadens simhallar som beslutades i och med Stimulans för 

Stockholm ska fortsätta. Staden har anslagit betydande belopp för reinvesteringar i dessa 

anläggningar där simhallarna i Farsta, Åkeshov, Vällingby och Västertorp har lyfts fram som 

prioriterade. Ett antal simhallar måste byggas fram till 2030 för att hålla jämna steg med 

befolkningsutvecklingen. 

 

Som ett första steg bör arbetet påbörjas med att utreda placering och utformning av en ny 

simhall i och med årets budget, med målet att den ska kunna färdigställas under nästa 

mandatperiod. 1 mnkr i investeringsmedel anslås under fastighetsnämnden för påbörjat 

utredningsarbete. 

 

Liberalerna anser att utomhusbadet i Västertorp bör förses med tak för att på så sätt 

möjliggöra bostäder vid den befintliga simhallen. 

 

När nya stadsdelar byggs är det avgörande att idrotten finns med på ett tidigt stadium. 

Områden som Annedal och Hagastaden måste försörjas med tillräckliga idrottsytor. När 

idrottsytor tas i anspråk för byggnation måste alternativ hittas. 

 

Idrottsanläggningarna nyttjas i praktiken av enskilda och föreningar över kommungränserna. 

Stadens planering utgår emellertid från ett strikt kommunavgränsat perspektiv. 

Idrottsnämnden och fastighetsnämnden ska se över planering och nyttjande av 

idrottsanläggningar i relation till angränsande kommuner, både med avseende på befintligt 

och nytt bestånd. 

 

Idrottsnämnden och fastighetsnämnden ska tillsammans ansvara för att analys av drift- och 

underhållskonsekvenser i samband med investeringsbeslut för nya idrottsanläggningar 

förbättras för att tydliggöra den långsiktiga påverkan på stadens ekonomi. Idrottsnämnden och 

fastighetsnämnden ska i samråd med kommunstyrelsen utreda gränssnitt i syfte att tydliggöra 

och förenkla respektive nämnds arbete. 
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Ishockeyns förutsättningar bör bli bättre, för att underlätta för bredd- och spontanidrotten. 

Inom investeringsplanen prioriterar Liberalerna att bygga en ytterligare ishall vid Sätra IP 

respektive Östermalms IP. 

 

Bättre tillgång till idrottsanläggningar 

Tillgången till tränings- och tävlingstider vid stadens anläggningar ska ständigt optimeras. Det 

utbud av idrottsanläggningar som finns i staden ska ses som en gemensam resurs som kan 

användas både för skolans och idrottens verksamhet. Idrottsnämnden ska i samarbete med 

utbildningsnämnden och SISAB arbeta för att tillgängliggöra idrottshallar och andra 

idrottsytor efter skoltid. Ambitionen ska vara att få till stånd fler konstgräsplaner och mer 

tillgänglig idrottsyta. Det är viktigt att systemen för inpassering möjliggör smidig tillgång till 

anläggningarna med bevarad trygghet. 

 

Inom fastighetsnämndens bestånd, liksom inom flera av stadens fastighetsbolags bestånd 

finns lokaler som under delar av dygnet står tomma trots att de skulle kunna användas till 

medborgarnas nytta. Staden har via idrottsförvaltningen ett bokningssystem för dessa lokaler 

som måste utvecklas på flera sätt. Lokalbokningssystemet måste bli mer känt av 

föreningslivet och allmänheten, det måste fungera bättre och det måste innefatta alla 

tillgängliga lokaler på alla realistiskt fungerande tider. Fastighetsnämnden ska tillsammans 

med idrottsnämnden och stadens övriga lokalförvaltande bolag dels utreda vilka av deras 

lokaler som skulle kunna nyttjas mer flexibelt över dygnet, dels hur sådana hyresavtal skulle 

kunna utformas på ett fungerande sätt, dels hur idrottsförvaltningens bokningssystem kan 

utvecklas på ett sådant sätt att stadens lokaler tas tillvara till fullo. 

 

Det är viktigt att nya anläggningar så långt som möjligt byggs på ett sådant sätt att de går att 

använda för flera olika idrotter och motionsformer. 

Fler unga ska idrotta 

Stockholm har ett brett och rikt föreningsliv där medlemmar erbjuds gemenskap och 

meningsfull fritid, vilket är av särskilt stor betydelse för barn och ungdomar. Det är viktigt att 

staden och den ideella sektorn samverkar. Idrottsrörelsens roll som en arena för ungas 

ledarskap och en meningsfull och trygg fritid ska särskilt uppmärksammas. Staden ska 

fortsätta stötta drive in-fotbollen på helgerna.  

 

Nämnden ska fortsätta med en särskild idrottsbonus för föreningar. Detta ska främja initiativ 

till och genomförande av verksamhet för nämndens prioriterade målgrupper; personer med 

funktionsnedsättning, äldre, flickor med utländsk bakgrund samt barn och ungdomar som idag 

inte idrottar.  

 

Att prova på nya idrotter kräver tillgång till utrustning, vilket kan vara kostsamt för 

ekonomiskt utsatta familjer. Nämnden bör i samverkan med företag och civilsamhället ta 

initiativ till ett så kallat sportotek, ett lånesystem för idrottsutrustning för barn och unga. 

 

Jämställd idrott 

Nämndens resurser ska fördelas så att förutsättningarna för att utöva idrott är jämlika mellan 

flickors och pojkars och kvinnors och mäns idrottsutövande. Statistik nedbrutet på kön ska 

fortsatt redovisas för idrottsinvesteringar, och jämställda investeringar eftersträvas. Skillnader 

i deltagande mellan pojkar och flickor ska motverkas. Idrottsföreningar som får stöd av staden 

ska aktivt arbeta för att motverka all form av diskriminering, mobbning, och kränkande 

behandling och kriminell verksamhet samt främja demokratins värderingar. 

 



Sida 14 av 36 

 

Ridsport är en idrott som engagerar många flickor och unga kvinnor. Marknadshyra ska inte 

utgå för hyra av de kommunala ridhusen. Idrottsnämnden ska påbörja ett arbete med att 

identifiera behov och eventuell placering av ett ytterligare kommunalt ridhus. 

 

Stärk spontanidrotten 

Spontanidrotten har en viktig funktion, att locka främst barn och ungdomar till ökad fysisk 

aktivitet. Det är viktigt att stadens nämnder och bolagsstyrelser så långt det är möjligt 

samarbetar med varandra och med föreningslivet för att utveckla nya ytor för spontanidrott 

och fler utomhusgym, samt öppna upp fler tider i befintliga anläggningar. Bokningssystemet 

för idrottsanläggningar ska vara lätt att använda för privatpersoner. Möjligheterna att bedriva 

bredd- och spontanidrott på Stockholms stadion ska öka. 

 

Cykling engagerar många stockholmare, och nämnden bör arbeta för att stärka cyklingen som 

motionsform. Staden ska undersöka möjligheterna för Stockholm att anordna en sträcka i 

Tour de France eller Giro d’Italia. 

 

Idrottsnämnden ska arbeta för att fler ska bli fysiskt aktiva och för att nå nya målgrupper, inte 

bara etablerade utövare. Äldres möjligheter att utöva idrott ska särskilt uppmärksammas. 

 

Längdskidåkning engagerar många stockholmare. Staden bör bidra till att ett eller flera 

spårområden försörjs med konstsnö vid behov. 

 

Tillgänglig idrott och fritid för alla 

Nämnden ska arbeta aktivt för att utveckla utbudet av idrotts- och fritidsverksamhet för barn 

och ungdomar med funktionsnedsättning.  

 

Tillgängligheten inom idrotts- och motionslivet ska öka med målet att barn, ungdomar och 

vuxna med funktionsnedsättning ska kunna utöva idrott och besöka idrottsanläggningar under 

samma förutsättningar som andra. Utbudet av idrotts- och fritidsaktiviteter ska kommuniceras 

och anpassas till barn med funktionsnedsättning. 

 

”Jämlik ishall” och andra projekt som syftar till att göra befintliga idrottsanläggningar mer 

tillgängliga för unga med funktionsnedsättning ska prioriteras. 

 

Satsa på simskolor 

Stockholm är en vattenstad, och alla barn har rätt att lära sig simma. Staden ska anordna 

simskolor inte bara på sommarlovet, utan även på höst- och vinterloven. Staden måste 

säkerställa en effektiv planering för att upprätthålla tillgången på simskola även när simhallar 

stänger för ombyggnad eller renovering. 

 

Energieffektiva anläggningar 

Det är angeläget för både miljön och stadens långsiktiga ekonomi att energianvändningen 

minskar. Idrottsnämnden ska, tillsammans med fastighetsnämnden, genomföra 

energieffektiviserande åtgärder i stadens idrottsanläggningar för att uppnå målet om att den 

samlade energiförbrukningen i stadens byggnader och anläggningar ska minska med tolv 

procent till 2018 jämfört med 2011 års nivå. 

 

Fler externa aktörer 

Majoriteten har intagit en njugg inställning till att överlåta drift av idrottsanläggningar på 

externa aktörer. Det är viktigt att involvera föreningarna och låta dem ta ett bredare ansvar 



Sida 15 av 36 

 

inom ramen för lagen om offentlig upphandling. Idrottsnämnden ska fortsätta arbetet med att 

överlåta driften av idrottsanläggningar till andra genom upphandling. Vid upphandling i 

konkurrens bör idrottsföreningar uppmuntras att lämna anbud. Staden bör årligen redovisa 

den affärsverksamhet som bedrivs i konkurrens med det privata näringslivet. 

 

Tryggare vardagsmotion och idrottsliv 

Idrottsnämnden ska tillsammans med fastighetsnämnden arbeta för att förbättra 

stockholmarnas förutsättningar för trygg vardagsmotion, bland annat genom att 

trygghetsanpassa motionsspår. 

 

Våld, hot och antisocialt beteende under och i samband med idrottsevenemang är 

oacceptabelt. Alla måste kunna gå på idrott utan att känna otrygghet. Arbetet mot 

supportervåld måste vara en prioritet och bedrivas i nära samverkan med föreningar och 

polisen. Idrottsnämnden bör få i uppdrag att undersöka hur staden på bästa sätt kan stödja 

projekt mot läktarvåld. 

 

I övrigt hänvisar vi till Liberalernas budgetmotion i kommunfullmäktige. 
------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------  

Mikael Valier (KD) yrkar bifall till kristdemokraternas förslag till beslut enligt följande:  

Delvis godkänna kontorets förslag till beslut. 

Förvaltningen utvecklar rutinerna vid offentliga upphandlingar, i syfte att uppnå fler 

anbudsgivare och lägre kostnader. 

uppdra åt förvaltningen att tillsammans med berörda förvaltningar överföra driften av stadens 

motionsspår till idrottsnämnden. 

uppdra åt förvaltningen att påbörja arbetet med att utreda förutsättningarna för att låta uppföra 

idrottsanläggningar i samverkan med externa aktörer. 

uppdra åt förvaltningen att ta fram en plan för att upphandla av stadens gymverksamheter. 

uppdra åt idrottsförvaltningen att tillsammans med fastighetskontoret ta fram en 

sponsringspolicy för att möjliggöra sponsring av nya och renoverade idrottsanläggningar. 

uppdra åt idrottsförvaltningen att, tillsammans med berörda förvaltningar, utreda 

möjligheterna att införa profilfritids i Stockholms stad. 

uppdra åt förvaltningen att fortsätta arbetet med att konkurrensutsätta driften på våra 

anläggningar och med särskilt fokus på fler föreningsdrivna anläggningar 

Skateparken i Högdalen skall byggas klart enligt ursprunglig plan 

Därutöver anföra följande: 

Stockholm är en fantastisk idrottsstad med en bred variation av idrottsmöjligheter, här finns 

något för alla. Det innebär inte att Stockholm som idrottsstad står utan utmaningar, för det har 

vi. I verksamhetsplanen för 2015 aviserade den rödgrönrosa majoriteten en idrottsmiljard som 
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skulle gå till att påskynda utbygganden av nya idrottsanläggningar i Stockholm. Ambitionerna 

var goda men ett år senare kan vi se att utfallet räknat till antalet nya anläggningar varit 

begränsade och att pengarna istället gått till fördyringar av tidigare planerade projekt. Av den 

planerade miljarden har drygt 400 miljoner kronor gått till fördyringar av redan befintliga 

projekt, det i sin tur innebär att resurserna till andra viktiga investeringar begränsas vilket är 

problematiskt. Vi anser därför att den rödgrönrosa majoriteten måste börja ta större ansvar för 

kostnadskontrollen av investeringsprojekten, bland annat genom att se över vilka krav 

idrottsnämnden och fastighetsnämnden ställer i samband med upphandlingar men även genom 

att överväga att byta plats för investeringen om behov föreligger. 

Vi delar uppfattningen om att det är viktigt att tillhandahålla en bra anläggningsstruktur för 

idrottsutövande, oavsett om det är inom den organiserade idrotten eller inom den spontana 

idrotten. Det är viktigt att det finns god tillgång till idrottsanläggningar i hela Stockholm samt 

att idrottsytor planeras in när man bygger nya bostäder och utvecklar nya stadsdelsområden. 

För att nå dit behöver vi dels få fler externa aktörer att vilja investera i idrottsanläggningar 

och dels en investeringsbudget som möjliggör för de människor som inte vill delta i 

organiserad idrott, men ändå vill idrotta efter egen önskan och förmåga. Det kan handla om 

individuell träning eller spontanidrott av olika slag. Därför avsätter vi också medel för att 

förbättra motionsspåren och andra ytor för spontanidrott som ligger inom ramen för 

idrottsnämndens egen investeringsram. Även i detta arbete ska externa initiativ uppmuntras, t 

ex genom att underlätta handläggningen av praktiska frågor som många gånger försenar olika 

projekt.  

Det är bekymmersamt att staden i flera upphandlingar inom idrottsnämndens område inte har 

fått några intresserade anbudsgivare. Det är angeläget att förbättra upphandlingsförfarandet i 

syfte att få in fler anbudsgivare och sänka kostnaderna. Vid upphandling i konkurrens bör 

idrottsföreningar uppmuntras att lämna anbud. Vidare ska möjligheten till samfinansiering 

med externa aktörer tas i beaktande vid större upphandlingar. 

Kristdemokraterna vill att ett framgångsrikt samarbete inom regionen mellan offentliga och 

privata aktörer möjliggör en omfattande utbyggnad av nya arenor för idrott. Idrottsnämnden 

ska undvika att bedriva verksamhet inom områden där det finns en fungerande marknad. 

Nämnden ska prioritera att nå tillräcklig beställarkompetens för att säkerställa 

kostnadseffektiva lösningar. 

För att hålla kostnaderna nere samt möta det växande behovet av fullstora idrottshallar ska 

idrottsnämnden och fastighetsnämnden fortsätta samarbetet kring enklare hallar. Enklare 

hallar är viktiga för att minska såväl investerings- som driftkostnader och öka flexibiliteten. 

Den utveckling vi har sett den senaste tiden där kostnaderna för de enklare hallarna har skjutit 

i höjden helt utanför de satta ramarna är oacceptabel och måste bromsas. 

Under 2015 har vi fortsatt sett vikande intäkter på våra sim- och idrottshall. En starkt 

bidragande orsak har varit att anläggningarna har fått konkurrens vad gäller gym även i 

ytterstaden. Det tycker vi i grund och botten är bra- målet ska vara att få fler stockholmare 

aktiva, sen var de tränar eller hur de tränar är sekundärt. Kommunen ska inte konkurrera på en 

fungerande marknad och vi anser därför att nämnden under året ska påbörja arbetet med att 

upphandla minst ett av våra kommunala gym. Målet på sikt är att upphandla driften av 

samtliga kommunala gym.  
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Längdskidåkning växer som motions och tävlingsform i Sverige. Var femte startande i 

Vasaloppet 2015 var från Stockholm och andra lopp lockar allt fler i alla åldrar. Stadens 

skidspår är kraftigt underdimensionerade och det saknas en arena för skidsport i staden vilket 

innebär att skidåkare lämnar staden i jakten på skidspår och möjligheter att träna.  

 Vi vill därför att nämndens egen investeringsbudget ska prioritera fler, tryggare och bättre 

motionsspår sommar- som vintertid med möjlighet till konstsnö. 

 Det är anmärkningsvärt att den rödgrönrosa majoriteten inte med ett enda ord nämner 

skateparken i Högdalen i stadens budget för 2016. Detta trots tidigare löften om att parken ska 

byggas klart. Kristdemokraterna vill att skateparken färdigställs enligt ursprunglig plan för att 

kunna användas för alla discipliner och ges möjlighet att arrangera de evenemang och 

tävlingar som den var avsedd för. Vi avsatte därför medel för detta i stadens budget för 2016. 

Den rödgrönrosa majoriteten måste avslutningsvis sätta ner foten vad gäller bandyhallen i 

Tallkrogen och ge besked om bandyns framtid i Stockholmsregionen. Genom åren har en rad 

olika besked om bandyhallen getts och det finns skäl att starkt ifrågasätta hur den genomförda 

upphandlingen har utförts. 

Ersättaryttrande  
Mathias Mellgren (C) anmäler följande ersättaryttrande:  

Om jag hade haft rösträtt så hade jag anslutit mig till Moderaternas förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
 

Ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och finner att idrottsnämnden 

beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

 

Reservation 
Bo Sundin (M), Daniele Fava (L) samt Mikael Valier (KD) reserverar sig mot beslutet till för-

mån för sina egna förslag till beslut. 

 

§ 139 
Utbyte av uttjänt konstgräs liksom toppbeläggning av 
friidrottsbanor på Hammarbyhöjdens idrottsplats - Inriktnings- och 
genomförandebeslut.  
Dnr 08.03.01/802/2015 

 

 

BESLUT 
 

1. Idrottsnämnden godkänner redovisat förslag för utbyte av uttjänt konstgräs samt 

toppbeläggningen av friidrottsytorna på Hammarbyhöjdens IP till en sammanlagd 

reinvesteringskostnad om 4,0 mnkr som förvaltningen beställer av fastighetskontoret 

för utförande.  
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2. Idrottsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att teckna tillägg till nuvarande hyresavtal 

med fastighetskontoret om  

0,5 mnkr år 1. 

 

Ärendet 
I idrottsnämndens investeringsprogram om idrottsinvesteringar för 2016 finns sammantaget 

16,0 mnkr upptaget för att byta ut uttjänt konstgräs liksom toppbeläggningar av 

friidrottsbanor på några av stadens idrottsplatser. Detta projekt avser Hammarbyhöjdens IP,  

där kostnaden beräknas till totalt 4,0 mnkr. Arbetena är planerade att utföras under sommaren 

2016 och vara klara till höstens skolstart samma år.  

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 
 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

§ 140 
Utbyte av uttjänt konstgräs samt toppbeläggning av friidrottsbanor 
på Västberga idrottsplats - Inriktnings- och genomförandebeslut  
Dnr 08.03.01/801/2015 

 

BESLUT 
 

1. Idrottsnämnden godkänner redovisat förslag för utbyte av uttjänt konstgräs liksom 

toppbeläggningen av friidrottsytorna på Västberga IP till en sammanlagd 

reinvesteringskostnad om 4,0 mnkr som förvaltningen beställer av fastighetskontoret 

för utförande.  

  

2. Idrottsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att teckna tillägg till nuvarande hyresavtal 

med fastighetskontoret om  

0,5 mnkr år 1. 

 

Ärendet 
I idrottsnämndens investeringsprogram om idrottsinvesteringar för 2016 finns sammantaget 

16,0 mnkr upptaget för att byta ut uttjänt konstgräs liksom toppbeläggningar av 

friidrottsbanor på några av stadens idrottsplatser. Detta projekt avser Västberga IP och kostna-

den beräknas till totalt 4,0 mnkr. Arbetena är planerade att utföras under sommaren 2016 och 

vara klara till höstens skolstart samma år.  
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Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

§ 141 
Utbyte av uttjänt konstgräs samt toppbeläggning av friidrottsbanor 
på Ängby idrottsplats - Inriktnings- och genomförandebeslut  
Dnr 08.03.01/800/2015 

 

BESLUT 
 

1. Idrottsnämnden godkänner redovisat förslag för utbyte av uttjänt konstgräs liksom 

toppbeläggningen av friidrottsytorna på Ängby IP till en sammanlagd reinvesterings-

kostnad om 4,0 mnkr som förvaltningen beställer av fastighetskontoret för utförande.  

  

2. Idrottsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att teckna tillägg till nuvarande hyresavtal 

med fastighetskontoret om  

0,5 mnkr år 1. 

 

 
 

Ärendet 
I idrottsnämndens investeringsprogram om idrottsinvesteringar för 2016 finns sammantaget 

16,0 mnkr upptaget för att byta ut uttjänt konstgräs liksom toppbeläggningar av 

friidrottsbanor på några av stadens idrottsplatser. Detta projekt avser Ängby IP och kostnaden 

beräknas till totalt 4,0 mnkr. Arbetena är planerade att utföras under sommaren 2016 och ska 

vara klara till höstens skolstart samma år.  

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 142 
Konsekvenser av exploatering av idrottsmark på Nockebyhovs 
bollplan                                           
Dnr 08.01.01/1209/2015 

 

BESLUT 
 

1. Idrottsnämnden godkänner redovisningen.  

2. Idrottsnämnden godkänner att en mindre del av idrottsmarken enligt markering på ortofoto 

på sidan 2, överförs till trafikmark för att möjliggöra föreslagen breddning av Tyska 

Bottens väg och idrottsnämnden förutsätter att motsvarande återställningsåtgärder för att 

behålla bollplanen i ett förskjutet läge bekostas av exploaterings-/vägprojektet.  

 
 
 

Ärendet 
Exploateringsnämnden har i ett genomförandeärende den 15 oktober 2015 beslutat om 

exploatering med överlåtelse av mark för bostäder inom Nockebyhov 1:1 och 2:22. I 

delområde B i detta ärende som berör Nockebyhov 1:1 och Nockebyhovs bollplan vid Tyska 

Bottens väg, ska 43 bostadsrätter uppföras. Samtidigt föreslås en breddning av nämnda väg 

med gångbanor på båda sidor. 

 

En viss del av den befintliga grusfotbollsplanen på nuvarande Y-mark behöver tas i anspråk 

och överföras till trafikmark. Fastighetskontoret och idrottsförvaltningen kan acceptera detta 

om ersättningsåtgärder vidtas som, genom viss förskjutning mot öster av planen, återskapar 

denna inom ramen för exploateringsprojektet enligt gällande ersättningsprinciper. Förslagsvis 

tas ett program fram av fastighetkontoret i samråd med idrottsförvaltningen. Det kostnadsbe-

räknade programmet översänds till exploateringskontoret till grund för 

exploateringsersättningen.   

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 
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Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

 

 

 

 

§ 143 
Ung livsstil - Lägesredovisning av andel fysiskt aktiva barn och 
ungdomar i Stockholms stad samt vilka idrotts-, motions- och 
rekreationsanläggningar barn ungdomar och vuxna önskar att 
staden ska satsa på                                       
Dnr 03.02/1244/2015 

 
BESLUT 
 

Idrottsnämnden godkänner förvaltningens lägesredovisning. 

 
 

Ärendet 
Stockholms stads idrottsförvaltning genomför sedan tidigt 1980-tal i samarbete med 

Stockholms universitet kontinuerligt studier kring resursutnyttjande och effekter av offentligt 

driven eller understödd verksamhet inom fritidsfältet. 2013/2014 genomfördes den senaste 

resultatinsamlingen inom forskningsprojektet Ung livsstil. Utifrån denna studie presenteras i 

detta ärende hur stor andel av barnen och ungdomarna som är fysiskt aktiva, hur stor andel 

som är medlem i en idrottsförening, vilka specialidrotter som utövas i störst utsträckning samt 

vilka idrotts-, motions- och rekreationsanläggningar barn, ungdomar och vuxna tycker att 

staden ska satsa på.  

 

   

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

 

 

Särskilt uttalande 
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Emilia Bjuggren (S) m.fl., Anders Lindell (MP) m.fl. samt Mia Ternlund (V) lämnar ett 

särskilt uttalande enligt följande:  

 

I kommunfullmäktiges budget för 2016 står det att ”idrotten spelar en viktig roll i att förbättra 

ungas hälsa, psykiska välbefinnande och studieresultat. Att alla barn, oavsett socioekonomisk 

bakgrund, därför ska få möjligheten att finna sin idrott är en viktig komponent för att uppnå 

målet om en jämlik stad.” Tillsammans med de idrottspolitiska målen utgör detta en stark 

grund för stora satsningar på att nå de barn och unga som idag inte är fysiskt aktiva.  

 

För att staden ska lyckas med detta krävs en gedigen kunskap om hur utmaningarna ser ut och 

vilka trender som finns. Majoriteten i idrottsnämnden är därför mycket glada över den ökade 

kunskapsproduktion som nu sker inom Idrottsförvaltningen och Ung livsstils ramar. Med 

hjälp av det kartläggningsarbete kring barn och ungas idrottsvanor som nu sker, där faktorer 

som socioekonomiska förutsättningar, kön, bakgrund och tillgänglighet sätts i centrum, 

förbättras förutsättningarna för idrottsnämnden och förvaltningen att göra rätt insatser för att 

uppnå de av kommunfullmäktige beslutade målen.  

 

Utvecklingen av ungas fysiska aktivitet är oroande. Färre motionerar idag regelbundet än för 

tio år sedan och färre är aktiva i en idrottsförening. Denna återrapportering är bara en i 

mängden av studier som pekar på en negativ utveckling. Idrottspolitikens roll är därför 

viktigare än på länge och de i budgeten annonserade satsningarna på ytterstaden är 

tillsammans med jämställdhetsintegreringen av stadens budget extra viktiga insatser för att 

främja arbetet för att nå fysiskt inaktiva.  

 

Till skillnad från oppositionspartierna som vill skära bort upp emot 15 miljoner kronor på 

föreningsstödet tror vi i majoriteten att den demokratiska idrottsföreningen har en central roll i 

arbetet för en jämlik stad med god hälsa. Att minska stödet till idrottsrörelsen skulle minska 

incitamenten för föreningarna att nå nya målgrupper. Det är en mycket farlig väg att gå. 

 

Men ökade resurser till föreningslivet är inte en lösning som ensamt ökar den fysiska 

aktiviteten bland unga. Staden behöver också fortsätta att stärka samverkan mellan 

idrottsförvaltningen, idrottsrörelsen, skolor och stadsdelarnas fritidsverksamheter för att på 

bästa sätt nå de, framförallt äldre, ungdomar som idag är fysiskt inaktiva. Ett stärkt samarbete 

med breddidrotter såsom skolidrottsförbundet och korpen samt riktad verksamhet på stadens 

sim- och idrottshallar bör tittas vidare på. Satsningar på trygghetsvärdar, mer välkomnande 

hallar och tryggare spontanidrottsytor är viktigt även i detta sammanhang.  

 

Ung livsstils studier visar att inriktningen i idrottsnämndens budget och verksamhetsplan är 

rätt. För att målen om en jämlik stad och idrott och fritidsaktiviteter som är tillgängliga för 

alla vill majoriteten i idrottsnämnden poängtera att det är viktigt att de resultat som 

forskningsprojektet kommer fram till får en självklar plats i nämndens och förvaltningens 

vidare arbete.  

 

  

 

Bo Sundin (M) m.fl., Daniele Fava (L), Mikael Valier (KD) samt Mathias Mellgren (C) 

lämnar särskilt uttalande enligt följande: Först och främst vill vi börja med att tacka 

förvaltningen för ett bra underlag och en bra rapport. Det är ovärderligt för oss politiker att få 

en uppdatering över hur fysiskt aktiva stockholmarna är, vilka träningsformer de föredrar 

samt vilka anläggningar som efterfrågas.  
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Vi är dock bekymrade över att andelen aktiva sjunker samt att de prioriterade målgrupperna 

fortsatt ligger efter jämfört med den genomsnittlige stockholmaren. Samtidigt är det också 

intressant att allt fler, oavsett ålder, väljer att idrotta utanför föreningsidrotten. För oss i 

idrottsnämnden är det viktigt att tillgodose alla stockholmares behov av fysiskt idrotta – 

oavsett om det gäller underlättandet av etablering för externa aktörer eller om det gäller inom 

ramen för kommunen egen budget – samtidigt som idrottsnämndens budget idag i huvudsak 

kretsar om att se till föreningslivets behov av nya anläggningar.  

 

Parallellt med detta arbete så är det dock viktigt att idrottsnämnden också underlättar för 

föreningarna att informera om sin verksamhet. Vi har vid flera tillfällen blivit kontaktade av 

föreningar som gärna vill komma in i skolorna för att kunna informera om sina verksamheter i 

syfte att locka fler personer till verksamheterna. Inte sällan säger dock skolorna nej till att 

släppa in föreningar på skolorna och det tycker vi är problematiskt. Idrottsnämnden bör arbeta 

för att underlätta för fler idrottsföreningar att få tillgång till skolorna.  

 

Slutligen är vi skeptiska till förvaltningens slutsatser om att kommunen ska gå in och ta 

föreningarnas roll i områden där föreningslivet är svaga. Det tycker vi är problematiskt 

eftersom föreningarna är de som är bäst lämpade att bedriva verksamheter och kommunen bör 

istället verka för fler samarbeten mellan stabila föreningar och stadsdelar där föreningslivet är 

svaga. Däremot borde idrottsnämnden, i likhet med Järvalyftet idrott, kunna gå in och stötta 

upp föreningarna ekonomiskt i de fall där det behövs för att få en bra och fungerande 

verksamhet.  
 

 

 

 

§ 144 
Fördelning av föreningsstöd 2016  
Dnr 04.01-1082-2015  

 
BESLUT 
 
1. Föreningsstödet för 2016 fördelas enligt förvaltningens förslag i tjänsteutlåtandet. 

2. Förslag till reviderade riktlinjer godkänns. 

  

 

Ärendet 

I ärendet föreslår förvaltningen hur bidragen till föreningslivet ska fördelas under 2016. Den 

totala summan för idrottsnämndens föreningsstöd är 65,6 miljoner kronor. Dessa fördelas på 

bidrag till medlemsaktiviteter, ledarutbildning, läger, hyror, lovaktiviteter och bidrag för 

särskilda insatser. Fördelningen till de olika bidragsformerna beskrivs mer detaljerat under 

respektive rubrik. 
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Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Bo Sundin (M) m.fl. yrkar bifall till (M), (KD) förslag till beslut enligt följande:  

 

delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut   

 

därutöver anföra: 

 

Vi delar i huvudsak majoritetens prioriteringar när det gäller fördelningen av föreningsstödet 

och det är glädjande att se att prioriteringarna i det idrottspolitiska programmet fortsatt 

genomsyrar fördelningen av föreningsstödet.  

 

Under föregående mandatperiod möjliggjorde Alliansens, genom Järvalyftet idrott, för 

särskilda satsningar på att få fler barn och unga i Järvaområdet att bli fysiskt inaktiva. 

Projektet som drevs på föreningsbasis tilldelades i snitt sex miljoner kronor per år. Den 

rödgrönrosa majoriteten beslutade att lägga ner projektet till förmån för att låta staden, genom 

att anställa en idrottskoordinator, själva driva projektet. I den nu aktuella ärendet finns 

skrivningar om att staden ska fortsätta att genomföra punktinsatser i områden där 

föreningslivet är svagt men avsätter inte mer än fyra miljoner kronor till satsningar på 

ytterstaden. Det tycker vi är anmärkningsvärt och visar på att glapp mellan ord och handling.   

 

Vi avsatte 10 mnkr mindre i budgeten för föreningsstödet jämfört med majoriteten. Detta 

grundade sig dels i att vi tidigare år sett att inte allt föreningsstöd används samt att 

föreningsstödet redan idag ligger relativt högt i Stockholm. Förutom det ordinarie 

föreningsstödet som redovisas i ärendet så har även föreningarna nolltaxan som ett dolt stöd. 

Utifrån detta anser vi att det finns andra saker som staden bör prioritera framför att höja stödet 

ytterligare. 

 

Ersättaryttrande  
Mathias Mellgren (C) anmäler följande ersättaryttrande:  

Om jag hade haft rösträtt så hade jag anslutit mig till Moderaternas, och 

Kristdemokraternas förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
 

Ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och finner att idrottsnämnden 

beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Reservation 
Bo Sundin (M) samt Mikael Valier (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt förslag 

till beslut. 
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§ 145 
Ökat ansvar till servicenämnden för centrala upphandlingar - 
remiss från kommunstyrelsen.   
Dnr 01.06/1134/2015 

 
BESLUT 
 

Som svar på remissen hänvisar idrottsnämnden till förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Ärendet 

 
Stadsledningskontoret har i ett ärende till kommunstyrelsen föreslagit att servicenämnden ska 

få ett utökat ansvar för centrala upphandlingar. 

 

Stadsledningskontoret ger i ärendet förslag på ett ökat antal avtalsområden där 

centralupphandling bör vara det normala förfarandet.   De avtalsområden som nu föreslås 

upphandlas med centralupphandling är områden som berör många eller samtliga nämnder. 

 

Idrottsförvaltningen har inga invändningar mot att servicenämnden får ett utökat ansvar för 

centrala upphandlingar, i enlighet med förslaget från stadsledningskontoret. 

 

      

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 
Bo Sundin (M) m.fl. , Mikael Valier (KD) samt Mathias Mellgren (C)  

lämnar särskilt uttalande enligt följande: I ärendet om ökat ansvar till servicenämnden för 

centrala upphandlingar kan vi läsa att ett av de nya avtalsområden som föreslås är att ”Konsult 
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uppföljandekontroll av etiska och sociala krav”. Det är en mening som väcker farhågor och 

frågor då den rödgrönrosa majoriteten ämnar införa en arbetsmodell på arbetsmarknaden i 

Stockholms stad, den så kallade vita jobbmodellen. Vi delar uppfattningen att det är viktigt att 

motverka fusk och svartjobb samt att säkerställa goda arbetsvillkor för de leverantörer av 

varor och tjänster som staden anlitar, antingen direkt eller genom upphandlade företag. 

Seriösa aktörer, rättssäkra arbetsförhållanden och konkurrens på lika villkor ska prägla alla 

stadens upphandlingar.  
 

 

 

§ 146 
Remiss om Program för upphandling och inköp samt klausul om 
antidiskriminering och meddelarfrihet 
Dnr 01.06/1166/2015 

 
BESLUT 
 
Som svar på remissen hänvisar idrottsnämnden till förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Ärendet 
Kommunstyrelsen fick i budget för 2015 i uppdrag att ta fram ett nytt program för upphandling 

och inköp för Stockholms stad samt att revidera tidigare beslutad policy om konkurrens och 

valfrihet. Stadsledningskontoret har även fått i uppdrag att skärpa nuvarande antidiskri-

mineringsklausul samt att så långt som lagstiftningen medger ställa krav på meddelarfrihet för 

personal inom välfärdsektorn. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Bo Sundin (M) m.fl. yrkar bifall till (M), (KD) förslag till beslut enligt följande: 

 

avslå förvaltningens förslag till beslut 

därutöver anföra: 

Kommunstyrelsen har i budget för 2015 fått i uppdrag att ta fram ett nytt program för 

upphandling och inköp för Stockholms stad samt att revidera tidigare beslutad policy om 

konkurrens och valfrihet. 

 

Vi delar uppfattningen att det är viktigt att motverka fusk och svartjobb samt att säkerställa 

goda arbetsvillkor för de leverantörer av varor och tjänster som staden anlitar, antingen direkt 

eller genom upphandlade företag. Seriösa aktörer, rättssäkra arbetsförhållanden och 

konkurrens på lika villkor ska prägla alla stadens upphandlingar.  

 

Däremot ställer vi oss ytterst tveksamma till att skärpa användningen av krav på kollektivavtal 

eller kollektivavtalsliknande villkor i de upphandlingar där detta är tillämpligt. Detta mot 
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bakgrund av bland annat rådande upphandlingslagstiftning och EU-rätten. Det strider också 

mot EU:s grundläggande principer att vid offentlig upphandling kräva att en leverantör ska 

vara bunden av eller teckna ett kollektivavtal. Idrottsförvaltningen påpekar i sitt 

tjänsteutlåtande att EU-rätt inte ger utrymme att ställa krav på att en leverantör har 

kollektivavtal. 

 

Vi noterar att idrottsförvaltningen, liksom stadsledningskontoret, flaggar för tveksamheter och 

komplikationer gällande förslaget till program för upphandling och inköp. Att programmet 

riskerar att stå i konflikt med krav på kvalitet och kostnadseffektivitet. Att programmet 

riskerar att direkt eller indirekt reglera leverantörers övriga verksamhet, vilket kan resultera i 

upphandlingsfel och påföljande överklagandeprocesser. 

 

Det är redan idag en utmaning att upphandla verksamheter och insatser utan att riskera att 

snedvrida konkurrensen. Många företag uppger redan idag att det finns svårigheter att delta i 

offentliga upphandlingar och att de därför avstår. Vi ser också att flera mindre företag med få 

anställda inte har kollektivavtal idag, även om de erbjuder arbetsvillkor som är lika bra som – 

eller bättre än – kollektivavtal. 

 

Med det här förslaget finns en stor risk att ännu färre småföretag har möjlighet eller vill 

medverka vid en upphandling. Vilket inte är en bra grund för jobbtillväxten eller staden då de 

flesta nya jobb växer fram i små företag. Dessutom riskerar det att hämma konkurrensen om 

endast ett fåtal större aktörer mäktar med att lämna anbud på offentliga upphandlingar. Det är 

sammantaget en utveckling som inte gynnar vare sig medborgarna, de upphandlande 

myndigheterna eller företagen. 

 

Den rödgrönrosa majoriteten tar dessvärre med detta ärende ett stort steg bort från den 

grundläggande tanken med lagen om offentlig upphandling. Istället slår de in på en väg som 

riskerar att leda till ett läge där Stockholms stads upphandlingar snedvridits till något som 

används för att uppnå politiska ändamål. Det är djupt oroväckande och beklagligt. 

 

Ska Stockholm stärka företagande är det inte den rätta vägen att göra det krångligare och 

dyrare att delta vid upphandlingar, som dessutom ställer orimliga krav som går stick i stäv 

med lagstiftning och den svenska modellen. Vi ställer oss därför avvisande till programmets 

förslag. 
 

 

Daniele Fava (L) yrkar bifall till liberalernas förslag till beslut enligt följande: 

 

1. delvis avslå förslaget till beslut. 

2. därutöver anföra följande. 

 

Hur staden som stor offentlig aktör agerar som upphandlare har en betydande påverkan på 

näringslivet i Stockholm. Därför är det oroande att majoriteten i föreliggande ärende öppnar 

för beslut som kommer innebära en stor osäkerhet för stadens leverantörer och riskerar att 

utesluta mindre aktörer.  

 

Upphandlingar inom Stockholms stad är av stor betydelse såväl för stockholmarna som för de 

berörda näringsidkarna som levererar tjänster och varor åt staden. Det är ett juridiskt 

grannlaga område som måste hanteras med professionalitet och nogsamhet av samtliga parter 

och inte göras till föremål för politiska experiment.   
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Majoritetens förslag till upphandlingsprogram innehåller dock en hel del betänkligheter och 

oklarheter. Exempelvis flaggar en del av stadens förvaltningar, men även 

stadsledningskontoret, för att intentionen att staden genom upphandling ska verka för att 

personer utanför arbetsmarknaden kommer i sysselsättning riskerar att stå i konflikt med 

kraven på kvalitet och kostnadseffektivitet.  Vidare riskerar programmet leda till att krav ställs 

som direkt eller indirekt reglerar leverantörers övriga verksamheter, vilket i så fall skulle leda 

till upphandlingsfel och påföljande överklagandeprocesser. 

 

Det finns också många oklarheter kring hur programmet är förenligt med förslag och 

upphandlingskriterier som vänstermajoriteten tidigare har yrkat på i upphandlingsärenden. 

Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande hänvisar till den så kallade vita jobb-modellen men 

det framgår inte exakt vad som menas med modellen och därför inte i vilken mån den är 

förenlig med programmet. Tjänsteutlåtandet måste dessutom tolkas som att frågan om hur 

avtalsvillkoren ska följas upp regleras i tillämpningsanvisningarna. Med tanke på frågans 

politiska vikt hade det varit önskvärt att avtalsuppföljningen hade reglerats i programmet.  

 

Samma osäkerhet som rör vita jobb-modellens förenlighet med programmet gäller också för 

förslag om strikt ansvar för underleverantörer och krav på att entreprenörer ska följa stadens 

personalpolicy. 

 

Det som dock är mest oroande är att programmet som helhet kommer att göra det krångligare 

och dyrare för företag att alls delta i stadens upphandlingar.  

 

Redan idag uppger många företag att det är svårt att delta i offentliga upphandlingar, bland 

annat på grund av det tar för lång tid och är för krångligt. Särskilt är detta sant för små 

företag. Enlig Företagarna deltar därför enbart ca 25 procent av småföretagen idag i offentliga 

upphandlingar. Att stadsledningskontoret anser ”att mindre företag och idéburen sektors 

deltagande i upphandlingar inte alltid kan underlättas/främjas utan att detta är en av flera 

avvägningar som ska göras i en upphandlingsstrategi” skickar en oroväckande signal om att 

detta inte är ett prioriterat område för majoriteten. 

 

För oss liberaler är det viktigt att de krav som ställs i varje enskild upphandling inte är 

irrelevanta eller gå längre än vad som behövs för att uppnå syftet med upphandlingen. Krav 

som försvårar eller rent av omöjliggör deltagande för många företag är enbart till en stor 

nackdel för staden.  Det riskerar att leda till färre anbud, sämre konkurrens och mindre 

mångfald. Det är inget som gynnar vare sig stockholmarna, staden eller företagen. Tyvärr 

riskerar detta program att gå just i den riktningen, genom att förslaget kommer göra det ännu 

svårare för framför allt de mindre företagen att delta i stadens upphandlingar, när kraven bara 

blir fler och upphandlingarna mer komplicerade. 

 

Stockholms stad ska alltid motverka fusk, svartjobb och ekonomiska oegentligheter, samt 

säkerställa anständiga arbetsvillkor för medarbetare hos leverantörer som staden anlitar. 

Seriösa aktörer får aldrig missgynnas för att de tar sitt arbetsgivaransvar på fullaste allvar. 

Uppgiften att kontrollera att våra avtal följs är så viktig att den ska utföras av stadens egna 

tjänstemän eller utav av staden anlitade oberoende organ. Rättssäkra arbetsförhållanden, 

transparenta upphandlingsmodeller och konkurrens på lika villkor ska prägla upphandlingar i 

Stockholms stad. Men upphandlingsprogrammet får inte utformas så att seriösa aktörer 

utestängs genom att upphandlingarna blir allt för krångliga och resurskrävande.  

Ersättaryttrande  
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Mathias Mellgren (C) anmäler följande ersättaryttrande:  

Om jag hade haft rösträtt så hade jag anslutit mig till Moderaternas, och 

kristdemokraternas förslag till beslut. 

 

 

 

 

 

 

Beslutsgång 
 

 

Ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och finner att idrottsnämnden 

beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

 

Reservation 
Bo Sundin (M), Daniele Fava (L) samt Mikael Valier (KD) reserverar sig mot beslutet till för-

mån för egna förslag till beslut. 

 

 

§ 147 
Remiss av betänkandet Mål och myndighet - en effektiv styrning av 
jämställdhetspolitiken, SOU 2015:86  
Dnr 01.06/1242/2015 
 
 
BESLUT 
 

Som svar på remissen hänvisar idrottsnämnden till förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

 
 

Ärendet 
Utredningen Uppföljning av utvecklingen mot jämställdhet samt jämställdhetspolitikens 

genomförande och effektivitet tillsattes av regeringen 2014. Uppdraget var bland annat att 

följa upp och analysera hur jämställheten mellan kvinnor och män har utvecklats under de 

senaste tio åren och att analysera och bedöma måluppfyllelse och effektivitet i 

jämställdhetspolitiken och dess genomförande.  

 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 
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Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Bo Sundin (M) m.fl. yrkar bifall till (M), (KD) förslag till beslut enligt följande:  

 

som svar på remissen anföra följande  

Remissvar på betänkandet Mål och myndighet -en effektiv styrning av Jämställdhetspolitiken 

tar upp viktiga aspekter för fortsatta arbete av ett mer jämställt samhälle. Bland annat 

åskådliggörs problematiken kring de fortsatta löneskillnaderna mellan män och kvinnor, den 

ojämna fördelningen i föräldraledighet samt att kvinnor i mindre utsträckning än män idrottar. 

Trots att det fortfarande kvarstår utmaningar för att kvinnor och män ska få lika 

förutsättningar att uppnå sin utvecklingspotential visar än dock rapporten på en delvis positiv 

utveckling de senaste åren. Däremot är det angeläget att idrottsnämnden fortsätter att arbeta 

med de prioriterade målgrupperna, där kvinnor är en stor del, inte minst i riktade insatser i 

ytterstaden. 

 

Under Alliansens tid genomfördes flera reformer som ett led i arbetet att öka 

jämställdheten.  Satsningar som jämställdhetsbonus, kvinnors företagande och skattereduktion 

på hushållsnära tjänster har förbättrat förutsättningar för ett jämställt föräldraansvar och 

arbetsliv. Jobbskatteavdraget har även gett positiva effekter och förstärkt kvinnors möjlighet 

till en ökad ekonomisk självständighet. 

 

Jämställdhet är ett positivt värde som staden kontinuerligt bör arbeta för i samtliga 

verksamheter. Samtidigt ställer vi oss kritiska till förslaget om införandet av en 

jämställdhetsmyndighet. Vi behöver konkreta verktyg, inte mer byråkrati. 

Diskrimineringsombudsmannen, är en myndighet vars uppdrag är att främja lika rättigheter 

och möjligheter samt motverka diskriminering oavsett kön, könsidentitet och könsuttryck, 

etnisk tillhörighet, religion eller annan trosuppfattning, funktionsnedsättning, sexuell läggning 

eller ålder.  Att införa ytterligare en myndighet med liknanden uppdrag riskerar dels att leda 

till öka byråkrati och ineffektivitet, dels är det kostnadskrävande mot bakgrunden att det idag 

redan finns en befintlig myndighet med uppgifter som är densamma. Istället bör jämställdhet 

integreras i verksamheterna och konkreta verktyg bör prioriteras för att motverka ojämna 

skillnader mellan män och kvinnor.   

 

 

Ersättaryttrande  
Mathias Mellgren (C) anmäler följande ersättaryttrande:  

Om jag hade haft rösträtt så hade jag anslutit mig till Moderaternas och kristdemokraternas 

förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
 

Ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och finner att idrottsnämnden 

beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

 

Reservation 
Bo Sundin (M), Mikael Valier (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt förslag till 

beslut. 
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§ 148 
Remiss Måluppfyllelse inom idrottsbonus - Ändring i regelverket för 
idrottsbonus - Svar på skrivelse om idrottsbonus  
Dnr 01.06/1145/2015 
 
BESLUT 
 

1. Nämnden godkänner förvaltningens redovisning av måluppfyllelse inom pågående 

idrottsbonusprojekt. 

 

2. Nämnden godkänner att projekten inom Akropol BBK, Streetstar Sisters och IFK 

Stockholm fortsätter enligt projektplan 2016.  

 

3. Nämnden fastställer att högst 50 procent av projektens årsbudget får användas till 

projektledare samt att det gäller för pågående projekt från och med år 2016. 

 

4. Skrivelsen om idrottsbonus från Bo Sundin m.fl. (M), Daniele Fava (FP), Mikael 

Valier (KD) och Matthias Mellgren (C) är besvarad med förvaltningens tjänsteutlå-

tande. 

 

 

 
 

Ärendet 
I samband med idrottsnämndens beslut om verksamhetsplanen för 2012 infördes en så kallad 

idrottsbonus, ett projektbidrag som kan sökas av föreningar för att nå fysiskt inaktiva barn och 

ungdomar. De prioriterade målgrupperna inom idrottsbonus är äldre tonåringar, flickor och 

personer med funktionsnedsättning. Efter nämndbeslut i december 2013 har förvaltningen 

arbetat efter nya rutiner vad gäller dels bedömningsgrunden för ansökningar om idrottsbonus, 

dels redovisning av måluppfyllelsen. Beslutet om nya rutiner föranleddes av en rapport 

genomförd av Sweco Eurofutures hösten 2013 (dnr 404-161-2013). 
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Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Bo Sundin (M) m.fl. yrkar bifall till (M), (L), (KD) förslag till beslut enligt följande:  

 

i huvudsak bifalla förvaltningens förslag till beslut  

 

uppdra åt förvaltningen att arbeta om idrottsbonusen i grunden och där en tydligare 

incitamentsstruktur ska utarbetas 

 

 

Därutöver anföra  

 

Det är positivt att det är flera idrottsbonusprojekt som faktiskt har nått den tilltänkta 

målgruppen samtidigt anser vi att det är bekymmersamt att knappt hälften av de som deltar i 

föreningarnas idrottsbonusprojekt är fysiskt inaktiva innan de börjar delta i arbetet. Vi anser 

att den andelen bör vara betydligt högre.  

 

Vi vill gärna att idrottsbonusen reformeras ifrån grunden. Vi anser att idrottsförvaltningen ska 

se över möjligheten att införa en idrottsbonus där föreningar snarare få en bonus om de lyckas 

nå den tilltänkta målgruppen snarare än som idag när pengarna betalas ut i förskott. Alliansen 

införde en snarlik bonus inom kulturnämnden i syfte att premiera de som ökade sin 

egenfinansiering i efterhand. Vi anser inte att idrottsnämnden eller idrottsbonusen ska syfta 

till att premiera föreningars egenfinansiering utan fokus ska ligga på att premiera föreningar 

som lyckas locka fysiskt inaktiva personer inom de prioriterade målgrupperna.  

 
 

 

Ersättaryttrande  
Mathias Mellgren (C) anmäler följande ersättaryttrande:  

Om jag hade haft rösträtt så hade jag anslutit mig till Moderaternas, Liberalernas och 

kristdemokraternas förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
 

Ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och finner att idrottsnämnden 

beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

 

Reservation 
Bo Sundin (M), Daniele Fava (L) samt Mikael Valier (KD) reserverar sig mot beslutet till för-

mån för sitt förslag till beslut. 

 

 

§ 149 
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Svar på skrivelse om ett nytt arenatänk - Svar på skrivelse  
Dnr 01.06- 1148/2015. 

 
 
BESLUT 
 

Som svar på skrivelsen hänvisar idrottsnämnden till förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Ärendet 
Bo Sundin (M) m.fl., Daniele Fava (L), Mikael Valier (KD) och Mathias Mellgren (C) har i 

en skrivelse till idrottsnämnden ställt ett antal frågor om möjligheten att anlägga motsvarande 

spontanidrottsanläggning som anlagts i Älvkarleby kommun. Skribenternas frågor handlar om 

vilka platser i Stockholms stad som är lämpliga för motsvarande anläggning, vad det skulle 

kosta samt om Stockholms stads idrottsförvaltning har kontakt med Älvkarleby i frågor 

rörande spontanidrott.  

 

Förvaltningen anser, utifall anläggningstypen bedöms som applicerbar i Stockholm, att 

lämpliga platser att anlägga ett golv motsvarande det som finns i Älvkarleby skulle kunna 

vara någon eller några av de befintliga uterinkarna för ishockey/skridskoåkning. Kostnaden 

för golvet i Älvkarleby var enligt uppgift 500 000 kronor plus tillkommande markarbeten, 

belysning och utrustning.  

 

Förvaltningen har ingen kontakt med Älvkarleby rörande spontanidrottsfrågor. Förvaltningen 

har via media noterat att anläggningen upprättats i Älvkarleby och har i samband med svar på 

denna skrivelse varit i kontakt med föreningen Älvkarleby IK. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 
Bo Sundin (M) m.fl., Daniele Fava (L), Mikael Valier (KD) samt Mathias Mellgren (C) 

lämnar särskilt uttalande enligt följande:  

 

Det är bra att förvaltningen har varit i kontakt med Älvkarleby kommun för att höra sig för 

om hur man har arbetat och tänkt gällande det aktuella projektet. Vi tycker att förslaget om en 

multisportarena till en relativt låg kostnad är intressant att titta på som ett komplement till de 

vanliga idrottsinvesteringarna. Vi vill uppmana förvaltningen att ha ett öppet sinne inför att 

bygga fler multisport- och spontanidrottsytor, i likhet med arenan i Älvkarleby eller andra 

snarlika arenor, på platser där det är svårt att bygga fullstora idrottsanläggningar eller i 

anslutning till befintliga anläggningar där det är motiverat. 
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§ 150 
Svar på skrivelse från (M), (FP), (KD), (C) - Effektivare användning 
av stadens lokaler  
Dnr 01.01/1040/2015 
 
BESLUT 
 

Som svar på skrivelsen hänvisar idrottsnämnden till förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Ärendet 

I en skrivelse till idrottsnämnden tar Moderaterna, Liberalernas, Kristdemokraterna och 

Centerpartiet upp frågan om nyttjandet av befintliga motionsrum. 

Beläggningsgraden för motionsrummen är i genomsnitt 49 procent. Tider fördelas inför varje 

säsong till ansökande föreningar, resterande tider bokas löpande genom Interbook.  

En ungefärlig investeringskostnad för en 100 kvm stor tillkommande yta för ett motionsrum i 

ytterstaden uppskattas till 2 mnkr, och den ökade hyreskostnaden till mellan 100-200 tkr år 1, 

beroende på lokalens storlek. För en koncepthall i innerstaden uppskattas motsvarande 

kostnader till 3,5 mnkr respektive 180-360 tkr.  

Förvaltningen kontrollerar regelbundet att lokalerna används på bokade tider. Kunder som 

trots upprepade påstötningar inte använder sina bokade tider bokas av och tiderna läggs ut i 

Interbook. 

 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 
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Bo Sundin (M) m.fl. , Daniele Fava (L), Mikael Valier (KD) samt Mathias Mellgren (C) 

lämnar särskilt uttalande enligt följande: Vi vill börja med att tacka förvaltningen för en tydlig 

redovisning av läget. Vi är dock inte helt nöjda med svaret. Korpen Stockholm har uttryckt att 

de har svårt att få tag på träningslokaler och därmed svårigheter att bedriva sin verksamhet i 

Stockholms stad. Enligt dem har de svårt att få tag på tillräckligt med träningstider, detta trots 

att de inte har något emot att använda befintliga motionsrum. I svaret från förvaltningen går 

det dock att utläsa att motionsrummen inte är bokade mer än knappt 50 procent. Vi anser 

därför att det är angeläget att förvaltningen förbättrar arbetet med att förbättra matchningen 

mellan efterfrågan och utbudet. Detta då det är angeläget att maximera nyttjandet av stadens 

anläggningar i syfte att öka den fysiska aktiviteten bland stockholmarna.   
 

 

 

§ 151 
Svar på skrivelse - Tillgång till stadens gymnastiksalar 
Dnr 01.06/1146/2015 
 
BESLUT 
 

Som svar på skrivelsen hänvisar idrottsnämnden till förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Ärendet 
I en skrivelse ställs fyra frågor om tillgången till stadens gymnastiksalar. I tjänsteutlåtandet 

redovisas för arbetet med kategorisering av skolidrottshallarna, installationer av kortlås, 

samarbetsformer mellan förvaltningarna och bokningsgrad. Förvaltningen konstaterar att 

ambitionen om antalet nya kortlåsinstallationer inte har uppfyllts. Det finns däremot skäl att 

tro att föreningslivets tillgång till gymnastiksalar ska öka under de kommande månaderna. 

 

 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 
Bo Sundin (M) m.fl. , Daniele Fava (L), Mikael Valier (KD) samt Mathias Mellgren (C) 

lämnar särskilt uttalande enligt följande:  

Vi vill börja med att tacka för en bra genomgång av läget just nu. Vi tycker dock att det är 

problematiskt att arbetet med att låsa upp skolgymnastiksalar går så långsamt. Det är 

angeläget att frågan ligger högt upp på samtliga berörda förvaltningars agendor då 

skolidrottssalarna ska ses som en stadsgemensam resurs.  
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Mellan raderna i förvaltningens tjänsteutlåtande går det att utläsa att elektroniska låssystem 

kan vara lösningen på vissa skolor men att det i grund och botten handlar om att stärka 

incitamenten för skolorna att hyra ut sina lokaler utanför skoltid. I klartext handlar det om att 

öka ersättningen till skolorna så att de får täckning för de merkostnader som en uthyrning 

innebär för dem. Vi anser att detta är mer prioriterat än att retroaktivt höja föreningsstödet – vi 

tror att föreningslivet har större nytta av tillgång till fler idrottslokaler snarare än extra pengar 

som de ändå inte budgeterat med.  

 
 

 

 

 

§ 152 
Information och övriga frågor  
 

Förvaltningschef Olof Öhman informerade: 

 

A. Anbudet på skridsko och bandyhall i Tallkrogen är avvisat och upphandlingen 

avbruten. Det kommer upp ett ärende till februarinämnden omkring den fortsatta 

hanteringen av den här frågan. Alternativa lösningar undersöks och inriktningen är att 

få till en träningshall och en kompletterande isyta. Olika alternativ undersöks 

tillsammans med Fastighetskontoret. 

B. Gällande Enskede IP och den diskussion som förekommit mellan Enskede IK och 

Hammarby friidrott om hur tiderna skall fördelas på naturgräsplanen så har den frågan 

löst sig mellan klubbarna. Förvaltningen kommer att göra vissa insatser för att 

förbättra idrottsplatsen och därigenom underlätta samarbetet mellan klubbarna. 

C. En folder har delats ut vid dagens sammanträde – det kommer att bli ett antal 

aktiviteter under vintern bl.a. två stora internationella skidtävlingar i februari – Royal 

Palace sprint den 11 februari samt World cup i parallellslalom i Hammarbybacken den 

22 februari. Det kommer också att bli mycket barnaktiviteter bl.a. på Gärdet under 

februari. Det handlar om prova på aktiviteter med skidor. En ny simhallskampanj 

kommer v 4-5. Ett reducerat pris kommer att tillämpas under kampanjperioden. 

D. En brand i ett hisschakt på Östermalms IP har brutit ut (15/12) men inga personskador 

har inträffat och det kommer inte att påverka driften nämnvärt.  

 

 

Då inga övriga frågor förelåg avslutade ordföranden Emilia Bjuggren (S) sammanträdet kl. 

17:55 med att tacka idrottsnämnd samt idrottsförvaltningens medarbetare för en god 

arbetsinsats det gångna året samt önska en riktigt God Jul och ett Gott Nytt År! 

 

________ 

 

 


